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Vážení čtenáři,
uběhly necelé  tři  měsíce  od  posledního  vydání  TEMA a  již  držíte 
v  rukou  její  vánoční  podobu.

Uplynulé  měsíce  změnily  řadu  věcí.  Naše  komora  si  zvolila  nové  ve-
dení, připravujeme  se  na komorové  volby na krajské  úrovni, proběhly 
komunální  volby,  které  ustanovily  nová  městská  zastupitelstva,  byla  
zvolena  vedení obcí.  I v  této  turbulentní  době  si  mostecká komora  
udržela své  výjimečné postavení  největší  OHK  v ČR.  Co se  také ne-
změnilo,  je  běh  času  a  tak  bez  ohledu  na  sluneční  aktivitu  i  velikost  
ozónové  díry,  bez  vlivu  komunálních  voleb  i  obsazenosti  komorových 
orgánů  opět přicházejí  vánoční  svátky,  které  pro  většinu  z  nás  zname-
nají  zmírnění  každodenního  shonu, zklidnění  tepu  i  více  času  na  sebe 

a  své  blízké.  Věříme,  že  i  aktuální  TEMA  přispěje  do celkové  pohody  svátečních  dní,  zkrátí  čekání  
na  rozsvícení  stromečku  i  na  rozdělování  dárků.  Její  přípravě  bylo  věnováno  maximální  úsilí  a  péče.  
Pokud byste v  ní však  nenašli nic,  co  Vás  zaujme,  můžete  jí použít  alespoň  na  zabalení  a  donášku 
vánočního  kapra.  Ale  vězte,  byla by  to  škoda.

Nové  číslo je  plné  zajímavých  příspěvků s  vazbou  na  celospolečenská  témata  a  podnikání.  Hlavní  článek  
se  staronovým  předsedou  OHK  Most,  hodnotí  uplynulé  funkční  období  a  předkládá  střednědobou  vizi  
komorového  směrování.  Své  čtenáře  si  jistě  najde  i  příspěvek  náměstkyně  ministra  životního  prostředí  
ČR  a  čerstvé  členky  Rady  statutárního  města  Most Bereniky  Peštové,  zabývající  se  ochranou životního  
prostředí  a  jejím  dopadem  na podnikání. Nad vztahem  politiky  a  podnikání  se zamýšlí  ve svém pří-
spěvku  náměstek  ministra  průmyslu  a  obchodu  a  také  zastupitel  města  Mostu  Karel  Novotný.  Rubriky  
JOJO  se  s  nadhledem  sobě  vlastním  zhostil  Vládní  zmocněnec  pro  Moravskoslezský  a  Ústecký  kraj  Jiří  
Cienciala.  Zda  jsou  celospolečenská  témata  realitou  nebo  fikcí  se  zamýšlíme  na  dvoustraně  KOMORA  
s.r.o.  Svůj  tradiční  příspěvek  na  zadané  téma  má  také  náš  partner  IHK  Halle-Dessau.  Nechybí  ani  další  
články,  které  vyjadřují  autentické  pohledy  jejich  autorů  na  aktuální  problematiku.

S každým přečteným slovem se o kapku přibližuje Štědrý den a Nový rok. Vstupme do nich s pozitivním 
myšlením,  s  chutí  do  života,  plní  sil  a  s  odhodláním  vytrvat  v  náročné  práci.  Slibujeme  všem  čtenářům,  
že TEMA bude stále lepší, zajímavější a  nesleví nic z  trendů  kvality,  originality  a  náročnosti, na  něž  
jste  si  v  uplynulých  letech  zvykli.  Rok  2014  končí,  ať  žije  rok  2015.

S  přáním  mnoha  úspěchů.

Ing. Jiří Mann, MBA 
místopředseda OHK Most

Motto:
„Kdo se honí za penězi, ten je nikdy nedohoní. Hleďte si práce, dělejte ji lépe než soused. 
Peníze za vámi přiběhnou samy.“ 

Tomáš Baťa JO-JO
Jedna otázka – jedna odpověď

S dnešní otázkou naší osvědčené rubriky JO–JO 
(jedna otázka – jedna odpověď) jsem se obrátil 
na  Vládního zmocněnce pro Moravskoslezský 
a  Ústecký kraj, Jiřího Ciencialu.

Pane vládní zmocněnče,  jestli  je v  našem regionu ce-
lospolečenské  téma,  které  spadá  do  hlavní  pozornosti  
a  konfliktu  politického  a  podnikatelského  prostředí,  pak  
je  to  bezesporu  energetika a  z  toho  výrazně  vyčníva-
jící  těžba  vlastního  hnědého  uhlí.  Nedávné  volby  opět  
ukázaly,  že  když  nejsou  tvořivá  a  práci  předpokládající  
hospodářská  témata,  vždy  spolehlivě  zafunguje  již  notně  
vyčpělé  téma limitů  těžby uhlí a  Horního zákona.  Nemá  
asi  význam  opět rozebírat,  co  jsme  již  mnohokrát  řekli,  
mimo  jiné  i  o  malé  odvaze  politických  představitelů  ko-
nečně  říci,  že  bez  uhlí  to  nejde  a  nepůjde.  Ovšem  z  po-
hledu  posledních událostí je  nutné toto  také  již vyčpělé 
téma o politické  odvaze korigovat, protože  prezentovat 
v  Aktualizované  státní  energetické  koncepci  nutnost  do-
vozu  uhlí  v  budoucích  letech  –  tak  k  tomu  je  zapotřebí  
opravdu  velké  odvahy.
Dovolte  mi  tedy  pane  Ciencialo  položit  Vám  k  tomuto  
tématu  následující  otázku  i  s  vědomím,  že  odpověď  asi  
nebude několikavětá,  ale  naše  stránky  jsou  Vám  bez  
omezení  k  dispozici.

Jak se Vy osobně a  i z pohledu stávajícího mandátu 
zmocněnce vlády, díváte na  problematiku limitů 
těžby vlastního uhlí a bez náhrady odstranění tzv. 
vyvlastňovacích paragrafů z  Horního zákona?

Ing.  Rudolf Jung

Problematiku  limitů  těžby uhlí  vnímám  především  z  po-
hledu zaměstnanosti. Při  pokračujícím útlumu těžby 
hnědého  uhlí v  Ústeckém  kraji  reálně  hrozí v tomto  re-
gionu bezprostřední  ztráta  nejméně  3000  pracovních 
míst  a  výrazné  zhoršení  stávající  již  tak velmi  napjaté  
situace.     Pokračování  na  straně  5

PF 2015
Krásné Vánoce a mnoho úspěchů 

v osobním i pracovním životě v novém roce 
přeje OHK Most.

Ani v letošním roce OHK Most nebude zasílat 
svým členům a partnerům novoroční blahopřání.

Ušetřené prostředky budou již tradičně předány dětskému 
domovu v Hoře Svaté Kateřiny, 

kde zpříjemní vánoční svátky dětem.




